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Torsdag den 9. november 2023 kl. 19.00-21.00 – konferencen Sundhøj 
 
Tilstede: Jens, Sara, Marianne, Lars, Jonas, Lene A, Janne, Stinne, Kristine og Kasper 
 
Pkt. 1  
Godkendelse af dagsorden og referat 
 
Ingen kommentarer 
 
Pkt. 2  
Nyt fra skolens elevråd, ledelse, medarbejdere og formand 
Formålet med punktet er at bestyrelsen, fra de fire perspektiver, får et indblik i skolens hverdag 
siden sidste bestyrelsesmøde.  
 
Elevråd Sundhøj:  
Vi har haft en særlig dag hvor eleverne blev budt velkommen med æbler og postkort. Vi skal 
sige farvel til hinanden, når skoledagen slutter.  
7.b har været ude at bowle. 
 
Elevråd Center:  
Vores 9. klasser har været på lejrskole i henholdsvis Aarhus og Rødby. Det har været godt for 
det sociale.  
Indskolingen har udeskole, hvor de tager ’udeskolemærker’ 
Julefesten er ændret, så det bliver online bingo.  
Elevrådet har talt om ’et særligt sted’ og nogle elever har undret sig over, ordet ’særlig’ og 
’skole’ i sammenhæng.  
 
Ledelse: 
Tumult – koncert med ’Levende musik’ for elever på mellemtrinnet på tværs af afdelinger. 
Vi har skudt ’skolen – et særligt sted’ i gang. Der er god opmærksomhed fra forældre og god 
energi på skolen omkring det. Det taler ind i en opmærksomhed i samfundet omkring 
deltagelse i sunde fællesskaber – som beskyttende faktor for børn og unges trivsel.  
Medarbejder CA: 
Centerafdelingen var også glade for foredraget med Dorthe Birkmose. Vi har også haft oplæg 
ved psykolog Anders Holmgaard.  
Skolekoncerten Tumult var en god oplevelse og mange elever dansede med.  
Grp. 7 deltager i Projekt Edison – en entreprenør/iværksætter konkurrence.  
 
Medarbejder Sundhøj/Lundby: 
4. og 5. årgang på afdeling Sundhøj og Lundby har deltaget i ’Spil Dansk’-dagen, og det var en 
god dag.  
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’Skolen – et særligt sted’ blev taget godt imod og nogle elever synes, eventet godt kunne 
gentages hver dag. Stinne fortæller, hvordan hun har grebet det an i hendes klasse.  
Medarbejderne på Tåsingeskolen har været til foredrag med Dorthe Birkmose om ’forråelse’. 
Det var et godt foredrag, som samlede medarbejder flokken.  
Vi havde en god, men våd ’Skolernes Motionsdag’ 
 
Formand:  
Har været til dialogmøde om SVKs børn- og unge politik. Det var spændende og givtigt. Det er 
et led i processen med at lave en ny børn- og ungepolitik.  
Kasper giver udtryk for, at det tegner til at blive et godt afsæt for arbejdet med børn og unge i 
Svendborg. Det er ambitiøst udspil. Der kommer en høringsproces for Skolebestyrelsen på den 
nye politik.  
 
Pkt. 3  
Folkeskolens kommende forandringer 
Formålet med punktet er at skolebestyrelsen på baggrund af første udmeldinger fra regeringen, 
ser nærmere på det oplæg der er sendt ud.  
 
Kasper gennemgår/fremlægger, hvad vi ved på nuværende tidspunkt med udgangspunkt i 
oplægget. Vi afventer lige nu, det konkrete udspil. 
 
Det samlede udspil peger bl.a. i retning af et ændret børnesyn, fokus på trivsel og fokus på 
teknologiforståelse, praksisfaglighed. Der er en tendens i en retning af en ændring i en didaktisk 
udvikling.  
 
I forhold til udspillet omkring kortere skoledage, så har Svendborg allerede nu forkortet 
skoledagen til et minimum. Der åbner nu en mulighed for at forkorte endnu mere, hvis man 
tager tiden fra den understøttende undervisning. I SVK har kommunalbestyrelsen besluttet, at 
den understøttende undervisning er låst til idrætsskoleprojektet.  
 
Det er besluttet, at SVK får læreruddannelse til byen, og dermed følger studerende ud i praktik.  
 
De forskellige dele af udspillet drøftes og skolebestyrelsen sætter forskellige perspektiver i spil.  
 
Pkt. 4  
Budget 2024 – del 2   
Formålet med punktet er at skolebestyrelsen tager stilling til eventuelle budgetpunkter fra SB til 
budget 2024.  
 
Kasper orienterer om, at der i økonomien ser ud til, at der kan blive plads til, at vi holder fast i 
at klasserne på Sundhøj/Lundby kan komme på en tur ud af huset, som spurgt ind til ved sidste 
møde.  
 
Pkt. 5  
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Frikvarter/pauser - analog/digitale?                              
Formålet med punktet er at bestyrelsen drøfter temaet omkring skolens pauser/frikvarter – i 
forhold til medier - analog og digitale. 
 
Skolebestyrelsen er optaget af, at skærme bruges reflekteret og har i øvrigt stor tillid til at 
skolens ansatte kan vurdere dette forhold. Alle er enige om, at det er vigtigt, at vi altid overveje 
nøje formålet med brug af skærme i skolen.  
 
Kasper giver udtryk for, at det kunne være en interessant snak ind i Tåsingeskolens elevråd.  
 
Pkt. 6  
Skolerejser og lejrskoler – tilsyn med praksis – del 2                              
Formålet med punktet er at bestyrelsen fører tilsyn med den nuværende praksis omkring 
skolerejser og lejrskoler – opfølgning på sidste mødes bilag til godkendelse.  
 
Punktet er en opfølgning fra sidste bestyrelsesmøde. Vi har nu rettet vores principper til, så vi i 
alle afdelinger benytter begrebet ’skolerejse’.  
 
I grundprincippet tilretter en formulering omkring det sociale aspekt i forhold til målet med 
skolerejsen: ’elevernes præsenteres for forhold, som de ellers ikke ville få indsigt i’ – herunder 
det forpligtende fællesskab.  
 
Pkt. 7  
Årshjulet og evt.  
Formålet er en kort gennemgang af status på punkter og kommende opgaver.  
 
Kasper sender en reminder ud i forhold til at være opmærksom på Tåsingeskolens kostpolitik. 
Det vil hjælpe forældre og medarbejderne i forhold til fx uddeling til/fejring af fødselsdage. 
 
Skolebestyrelsens julefrokost er mandag d. 11. december fra kl. 18.00 med bestyrelsesmøde og 
efterfølgende julefrokost. 
 


